
دوشنبه 26خرداد 1404    شماره 1899 خبر فرهنگ و هنر 6

محمدحسین لطیفی، کارگردان سینما:

مردم ایرانی بودن خود را فراموش نکنند
محمدحسین لطیفی کارگردان سینما گفت: مردم 
باید در این بین ایرانی بودن خودشان را فراموش 
نکنند. در حال حاضر همه ما می دانیم کسی که رو 
به روی ماست، بهتر از ما نیست و به دنبال منافع 

خودش است.
وی  افزود: ایران همیشــه برای من به مثابه یک 
امپراطوری اســت و حالا متوجه نیستم چرا این 
اتفاقات رخ داده؛از طرفی بچه ها در این جنگ آسیب می بینند و این آزاردهنده 
است. این کارگردان با تاکید بر اینکه رژیم صهیونیستی با تبلیغات افکار عمومی 
را تحت تاثیر قرار می دهد، توضیح داد: صهیون همیشه مظلوم نمایی می کند و 
کارش را با تبلیغات پیش می برد. ما باید حواسمان باشد و ایرانی بودنمان را از یاد 
نبریم. لطیفی که چند ماهی است برای فیلمبرداری اثر جدیدش در شمال ایران 
به سر می برد، بیان کرد: ناراحتم که تهران نیستم و احساس بی غیرتی می کنم. 

تهران در خطر است و من باید تهران  می بودم.
وی تاکید کرد: این چیزی است ما از زمان جنگ یاد گرفتیم، در زمان موشک باران 

هم هیچ وقت از تهران خارج نشدم.
بامداد جمعه 2۳ خرداد، در پی حمله تروریستی رژیم صهیونی به تهران و تعدادی 
از شهرهای کشور، شماری از فرماندهان نظامی، دانشمندان و مردم غیرنظامی به 
شهادت رسیدند. رهبر انقلاب شب گذشته )جمعه شب( در یک پیام تلویزیونی 

تاکید کردند: نیروهای مسلح، رژیم رذل صهیونی را بیچاره خواهند کرد.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشــاره به صدای واحد همه  مسئولان و جناح های 
گوناگون سیاسی مبنی بر لزوم اقدام قدرتمندانه در مقابل هویت خبیث و رذل و 
تروریست رژیم صهیونیستی گفتند: ان شاءالله با قدرت عمل و زندگی برای آنها 

تلخ خواهد شد و با آنها مماشات نخواهد شد.
جمهوری اسلامی ایران در عملیات وعده صادق ۳ با شلیک ده ها فروند موشک  به 
سمت سرزمین  های اشغالی، به حمله وحشیانه رژیم صهیونیستی پاسخ داد. پس 
از اجرای این عملیات، سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در اطلاعیه ای اعلام کرد: 
گزارش های میدانی، تصاویرماهواره ای و شنود اطلاعاتی حاکی از اصابت مؤثر ده 
ها موشک بالستیک به اهداف راهبردی است. دشمن به رغم ادعای رهگیری، 

موفق به مقابله با امواج حملات موشکی جمهوری اسلامی ایران نشد.

مرتضی پرنیان، مجری تلویزیون:

هیچ فرد باغیرتی نسبت به ایران بی تفاوت نیست
مرتضی پرنیان مجری تلویزیون در واکنش به حمله 
رژیم کودکش صهیونیستی و اینکه چه واکنشی در 
این شرایط باید داشــت، بیان کرد: ضروری است 
مردم در جریان اتفاقات قرار بگیرند و تلاش کنیم 

روایت اول را ما به عنوان رسانه ملی ارائه دهیم.
وی اضافه کرد: رساندن اخبار به مردم و همچنین 
ایجاد آرامش و دعوت مردم به خویشــتنداری 
ضروری است. لازم است رســانه ها علاوه بر اطلاع رســانی، در مواقع لزوم 
راهنمایی های لازم و حتی مشاوره هایی به مردم ارائه دهند تا بدانند در چنین 

شرایطی چه اقداماتی باید انجام گیرد.
این مجری تلویزیون با اشاره به نقش و مرجعیت تلویزیون در چنین مواقعی گفت: 
خود من همزمان با رصد فضای مجازی و شبکه های اجتماعی، اخبار تلویزیون 
را نیز دنبال می کنم تا اطلاعات دقیق تری داشته باشم و پیشنهاد می کنم اخبار 
موثق را از همین رسانه پیگیری کنیم به ویژه که برخی منابع با موضع گیری های 
خاص یا حتی انتشار اخبار نادرست سعی دارند احساسات مردم را هدف قرار 

دهند.
پرنیان با اشاره به برخی رویکردهای جانبدارانه شبکه های معاند بیان کرد: در 
حوادث نظامی و حملاتی که صورت می گیرد همواره پیوست رسانه ای برخی 
رسانه های فارسی زبان معاند وجود داشته که در خدمت اهداف نظامی یا تضعیف 
روحیه مردم و نیروهای کشور عمل می کرده است؛ هدف این فضاسازی، ایجاد 
ناامیدی، تضعیف وحدت مردم و توجیه حملات جنایتکارانه دشمنان بوده است.
وی با اشاره به جنایت رژیم صهیونیستی به مردم و خاک کشور گفت: این رژیم 
به هیچ یک از قوانین بین المللی یا موازین حقوق بشری پایبند نیست و حمله 
به مناطق غیرنظامی و مسکونی را حتی با فرض حضور یک فرمانده نظامی نیز 

مرتکب می شــود، حال آنکه هیچ قاعده و قانونی چنین اقدامی را نمی پذیرد. 
قربانیان این حملات از میان زنان و کودکان بوده اند و این مرگبار بودن را داده های 

آماری نیز تأیید می کند.
این مجری تصریح کرد: من به عنوان یک ایرانی به شدت این رفتارها را محکوم 
می کنم و علاقه و دلبستگی ام به سرزمینم باعث می شود همواره بر حفظ وحدت 

و انسجام ملی تأکید داشته باشم.
وی افزود: هرچند ممکن است اختلافات فرهنگی، سیاسی یا اجتماعی میان 
مردم وجود داشته باشد، اما هویت ملی و عشق به وطن نقطه مشترک همه مردم 
ایران است و هیچ فردی با غیرت و شرافت نمی تواند نسبت به حمله به کشور 

بی تفاوت باشد.
پرنیان ادامه داد: امروز فعالان شبکه های اجتماعی، هنرمندان و همه کسانی 
که توانایی اثرگذاری دارند باید با موضع گیری روشــن همراه مردم باشند و به 
آنها دلگرمی بدهند. اگر بتوانیم در شرایط حساس کنونی وحدت و یکپارچگی 
ملی را حول محور ایران، نام کشور و پرچم مان حفظ کنیم، قطعا قلب مردم قوت 
خواهد گرفت. اکنون بهترین و مهم ترین زمان برای حفظ همدلی و انسجام ملی 
است؛ فارغ از هر نوع تفکر، سلیقه و اختلاف نظر. همانطور که البته این همدلی 

از ابتدا رخ داد.
این مجری تلویزیون در پایان گفت: در واقع جایــگاه و موقعیت اجتماعی و 
امکاناتی که هر یک از ما در اختیار داریم، ایجاب می کند در این شرایط پای کار 
باشیم. همان طور که هر فردی در حوزه نظامی وظایف مشخص و تعریف شده ای 
دارد، ما نیز به عنوان اهالی رسانه، فرهنگ و هنر وظیفه داریم در کنار مردم و 
کشورمان بایستیم، به جامعه دلگرمی بدهیم، زمینه آرامش را فراهم کنیم و با 
اتخاذ مواضع شفاف و قاطع، نقش و مسئولیت خود را در این برهه حساس ایفا 

کنیم.

مسعود اطیابی کارگردان سینما:

پتک کاوه  های ایران زمین بر سر صهیون فرود می آید
مســعود اطیابی کارگــردان ســینما طی 
پیامی نســبت به اتفاقات اخیر و تجاوز رژیم 
صهیونیستی به تهران و دیگر شهرهای کشور 

واکنش نشان داد.
وی نوشت: امروز دشــمن صهیونی از سال ها 
خونریزی، کودک کشی، بی گناه کشی و جنگ 
افروزی و ویرانگری خود خوشــنود اســت؛ 

نعره های سرکشانه شیطانی سر می دهد، به تسلیحات مرگبارش می نازد و 
اژدهاوار آتش جنگ را می افروزد.

عزیزانِ ما، جگرگوشه های ما، مدافعان و دانشمندان را به نامردی و نه مردانه 
می کشد و ذات پلید و حرام خود را به نمایش می گذارد اما به زودی می رسد 
روز موعود که پتک کاوه های ایران زمین بر فرق سرش فرود خواهد آمد و 

بی شک آن روز نوروز خواهد بود.
خیبر خیبر یا صهیون

یادداشت اختصاصی مجید مجیدی در پی تجاوز رژیم صهیونیستی به ایران:

ملتی با مقتدای امیرالمؤمنین علی )ع( شکست ناپذیر است
مجید مجیدی، کارگردان سرشناس سینمای 
ایران، همسو با دیگر هنرمندان در واکنش به 
تجاوز رژیم صهیونیســتی به خاک کشور، در 
یادداشتی اختصاصی ضمن محکوم  کردن این 
اقدام، بر ایستادگی ملت ایران با تکیه بر مکتب 

علوی تأکید کرد.
در پی تجــاوز رژیم صهیونیســتی به خاک 

ایران، مجید مجیدی، کارگردان سرشناس سینمای ایران، در یادداشتی 
کوتاه که به طــور اختصاصی در اختیار صبا قرار داد، نوشــت: ملتی که 
مقتدایش امیرالمومنین علی )ع( است شکست ناپذیر است. ایران سر افراز 

به شهادت تاریخ باقی خواهد ماند و دشمنان اهریمنش نابود.
او در پایان یادداشت خود با اشاره ای غرورآفرین به هویت تاریخی ایران 

افزود:
ندانی که ایران نشست من است / جهان سر به سر زیر دست من است

علی ضیا محری شناخته 
گزارش

مهدیه مالکی

شــده در گفت وگــو با 
خبرنگار صبــا با وجود 
انتقاداتش به سیاســت ها، گفت: در 
شرایط جنگی ایران برایش اولویت و خط 
قرمز اســت و هنرمندان باید با بازتاب 
رشادت ها، کنار مردم و مدافعان وطن 

باشند
علی ضیا مجری و تهیه کننده در پاسخ 
به اینکه هنرمندان در شــرایط دشوار 
جنگ چطور می تواننــد صدای مردم 
باشند به خبرنگار صبا گفت: من نسبت 
به سیاست های جمهوری اسلامی ایران 
انتقادهای زیادی دارم و این را در ۴-۳ 
ســال پس از اعتراضات مهسا امینی و 
ممنوعیت های کاری که برایم پیش آمد 
نشان دادم و هنوز، پای انتقادات خودم 
هستم و هم اکنون نیز درباره اینکه چرا 
ما غافلگیر شدیم، انتقاد دارم ولی در 
شرایط جنگی تنها چیزی که می فهمم 
این است که ایران مهم است و به نظرم 
با هر مدل نگاهی ایران مهم اســت و 
به اصطلاح رگ غیرتم باد می کند اگر 
کسی چشم بد داشته باشد به خاک این 

سرزمین داشته باشد.
او با اشاره به اینکه من جانم را برای این 
خاک می دهم و فکر می کنم ایران خط 
قرمز همه هموطنان ما است تاکید کرد: 
چه ایرانی هایی که داخل کشور زندگی 
می کنند و چــه هموطنانی که خارج از 
ایران زندگی می کنند، تعرض به خاک 

ایران موجب ناراحتی همه ما می شود.
ضیا در پاسخ به اینکه هنرمندان در این 
شرایط ناگوار جنگی چگونه می توانند 
موجب حال خوب مردم شوند توضیح 
داد: من نمی دانم هنرمندان برای حال 
خوب مردم چه کاری می توانند انجام 
دهند ولی فکر می کنم سیاست مدارها 
برای حال خوب مــردم کارهای مهمی 
می توانند انجام دهنــد. اولین کار این 
اســت که از نظر ذهنی مردم را آرام 
کنند به طوری که التهاب معیشــتی و 
تامین سوخت برای مردم پیش نیاید.

این موارد باید به درستی هدایت شود 
ضمن اینکه سال هاســت که ما دراین 
باره صحبت می کنیم که اگر کســی به 
خاک  کشورمان چشم بد داشته باشد 
با خاک یکسانش می کنیم و من هنرمند 
باید ببینم قهرمانان کشورم چه کارهای 
مهمی انجام می دهند و کارهای خفن 
آنها را بازتاب دهم و فکر نمی کنم من 
هنرمند بیشتر از این کار دیگری بتوانم 

انجام دهم.

        گزارش 

علی ضیا در گفت وگو با صبا:

ایران خط قرمز 
همه هموطنان ما است 


